
 Protokół nr XXXV/17
z sesji Rady Gminy Nowa Ruda,  

która odbyła się dnia 28 czerwca 2017 roku
w siedzibie Rady Gminy Nowa Ruda 

Miejsce: sala narad w Urzędzie Gminy Nowa Ruda
Godzina rozpoczęcia - 1210

Godzina zakończenia -1515

Sesji Przewodniczył Grzegorz Nierodka – Przewodniczący Rady Gminy Nowa Ruda.

Ad I. Przewodniczący Rady powitał wszystkich radnych i gości, następnie otworzył obrady XXXV sesji Rady 
Gminy  Nowa  Ruda.  Stwierdził  prawomocność  obrad  oświadczając,  iż  zgodnie  z  listą  obecności
-  załącznik  nr  1 w  sesji  uczestniczy  12  radnych,  co  wobec  ustawowego  składu  rady  stanowi  quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. Lista gości stanowi -  załącznik nr 2 do niniejszego 
protokołu.

Radni nieobecni - usprawiedliwieni: Marcin Antosik i Antoni Pukała.

Ponadto w sesji uczestniczyli: 
1. Adrianna Mierzejewska - Wójt Gminy Nowa Ruda
2. Paweł Szafran – Zastępca Wójta
3. Ryszard Czerewaty - Doradca Wójta
4. Iwona Sudoł - Sekretarz Gminy Nowa Ruda
5. Urszula Brzóska - Skarbnik Gminy Nowa Ruda
    przedstawiciele Biura Urbanistycznego "Ecoland" z Wrocławia: 
6. Dyrektor mgr inż. arch. Marek Wiland
7. Projektant mgr inż. Elżbieta Olczyk
8. P. Andrzej Zibrow - Dyrektor generalny, prokurent spółki Coal Holding z Grupy Kapitałowej Balamara 

Resources Limited
9. P. Dariusz Chojecki - Wiceprezes Zarządu Oddziału Powiatowego Związku OSP RP 
10. P. Bartosz Słoninka - Prezes Zarządu Oddziału Gminnego OSP RP.   

Ad  I.1)  Przewodniczący  Rady w  oparciu  o  przekazany  radnym  porządek  obrad  -  załącznik  nr  3 
zaproponował wprowadzenie zmiany kolejności podejmowanych uchwał, w szczególności projektu uchwały 
w sprawie uchwalenia Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Nowa 
Ruda, który jest ujęty w pkt IV. 9). Z uwagi na obecność przedstawicieli biura urbanistycznego zawnioskował, 
aby  projekt  uchwały  z  pkt  9)  przesunąć  do  pkt  1).  Pozostałe  uchwały  przesuną  się  o  jeden  punkt.  
W głosowaniu: 

obecnych  na  sali  uprawnionych  do  głosowania  12  radnych,  Rada  Gminy  -  jednogłośnie,  
12 głosami „za” przyjęła zmianę porządku obrad. 

Radny Henryk Srokowski zawnioskował  kolejną zmianę poprzez wycofanie z porządku obrad projektów 
uchwał:
4) w sprawie zmian w budżecie Gminy Nowa Ruda na rok 2017, 
5) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowa Ruda, 
6) w sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Nowa Ruda. 
Radny uzasadnił wniosek tym, że wymienione projekty uchwał są bardzo ważne, a były omawiane tylko przez  
Komisję Budżetu i Finansów. Dodał, że powinny one być omawiane przez wszystkie komisje, a wniesione 
uwagi powinna rozpatrywać Komisja Budżetu i Finansów. Powiedział, że niesprawiedliwe jest to, że preferuje  
się miejscowości bliższe sercu Pani Wójt i zaproponował, aby w tej sprawie odbyło się również spotkanie  
z sołtysami. Innych propozycji nie było. W głosowaniu:

obecnych na sali uprawnionych do głosowania 12 radnych, Rada Gminy - 4 głosami „za”, przy  
8 głosach „przeciw” odrzuciła wniosek radnego H. Srokowskiego o wycofanie projektów uchwał  
od nr 4) do 6). 

Radny Henryk Srokowski zakwestionował kolejność projektów uchwał wskazując, że najpierw powinno się
podjąć uchwałę w sprawie  emisji obligacji komunalnych Gminy Nowa Ruda, a następnie dokonywać zmian 
w budżecie.
 
Skarbnik Urszula Brzóska odpowiedziała, że w tym przypadku kolejność uchwał nie ma znaczenia.

Przewodniczący Rady zapytał radnego H. Srokowskiego, czy w kwestii kolejności uchwał stawia wniosek? 

Radny Henryk Srokowski odpowiedział, że nie.
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Zastępca Wójta Paweł Szafran zgłosił wniosek o wprowadzenie dodatkowego projektu uchwały: w sprawie 
przyjęcia  regulaminu udzielania  dotacji  celowych  osobom fizycznym oraz wspólnotom mieszkaniowym ze 
środków budżetu Gminy Nowa Ruda na zadanie służące ograniczeniu niskiej emisji, polegające na zmianie  
systemu  ogrzewania  w  ramach  programu  "Ograniczenie  niskiej  emisji  na  obszarze  województwa 
dolnośląskiego"  przy  wsparciu  finansowym  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki 
Wodnej we Wrocławiu. Zastępca Wójta poprosił o wprowadzenie projektu uchwały z uwagi na konieczność 
podjęcia działań i zbliżającą się przerwę wakacyjną Rady.  
 
Przewodniczący  Rady zaproponował  i  wprowadzenie  do  porządku  obrad  projektu  uchwały  w  sprawie 
przyjęcia  regulaminu udzielania  dotacji  celowych  osobom fizycznym oraz wspólnotom mieszkaniowym ze 
środków budżetu Gminy Nowa Ruda na zadanie służące ograniczeniu niskiej emisji, polegające na zmianie  
systemu  ogrzewania  w  ramach  programu  "Ograniczenie  niskiej  emisji  na  obszarze  województwa 
dolnośląskiego"  przy  wsparciu  finansowym  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki 
Wodnej we Wrocławiu, jako pkt IV. 11). Uwag nie było. W głosowaniu: 

obecnych  na  sali  uprawnionych  do  głosowania  12  radnych,  Rada  Gminy  -  jednogłośnie,  
12 głosami „za” przyjęła kolejną zmianę w porządku obrad.

Przewodniczący Rady przedstawił zmieniony porządek obrad:

I. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
1) Ustalenie porządku obrad,
2) Przyjęcie protokołu z XXXIV sesji w dniu 16 maja 2017 roku.

II Wystąpienie P. Dariusza Chojeckiego - Wiceprezesa Zarządu Oddziału Powiatowego   
     Związku OSP RP.  
III. Sprawozdanie Wójta z pracy Urzędu Gminy Nowa Ruda w okresie między sesjami.

IV. Podejmowanie uchwał:
1) w sprawie uchwalenia Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Nowa 

Ruda,
2) w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Nowa Ruda z tytułu wykonania budżetu za rok 2016, 
3) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2016 rok,
4) w sprawie zmian w budżecie Gminy Nowa Ruda na rok 2017, 
5) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowa Ruda, 
6) w sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Nowa Ruda,
7) w sprawie dopłat dla odbiorców usług – zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 

ścieków, 
8) w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i  odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 

usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicz-
nymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia  z opłat, jak również trybu ich 
pobierania, .

9) w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny w Gminie Nowa Ruda na lata 2017 – 2019,
10) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego z Gminą Miejską Nowa Ruda 

dotyczącego przewozów uczniów niepełnosprawnych, 
11) w  sprawie  przyjęcia  regulaminu  udzielania  dotacji  celowych  osobom  fizycznym  oraz  wspólnotom 

mieszkaniowym ze środków budżetu Gminy Nowa Ruda na zadanie służące ograniczeniu niskiej emisji,  
polegające na zmianie systemu ogrzewania w ramach programu "Ograniczenie niskiej emisji na obszarze 
województwa dolnośląskiego" przy wsparciu finansowym Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej we Wrocławiu.

V. Wolne wnioski, zapytania i sprawy różne. 
VI. Zamknięcie obrad XXXV sesji Rady Gminy Nowa Ruda.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie przedstawionego porządku obrad. W głosowaniu: 
obecnych  na  sali  uprawnionych  do  głosowania  12  radnych,  Rada  Gminy  -  jednogłośnie,  
12 głosami „za” przyjęła porządek do realizacji.

Ad 2) Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do protokołu? Uwag nie zgłaszano. W głosowaniu:
obecnych na sali uprawnionych do głosowania 12 radnych, Rada Gminy – jednogłośnie, 12 głosami 
„za” przyjęła protokół z XXXIV sesji w dn. 16 maja 2017 r.

Ad II.  P. Dariusz Chojecki - Wiceprezes Zarządu Oddziału Powiatowego Związku OSP RP poinformował, 
że w okresie sprawozdawczym jednostek OSP brał udział w wielu zebraniach, co zobrazowało, że sytuacja 
nie wygląda dobrze ponieważ zaobserwowano spore braki w doposażeniu strażaków ochotników i niektórych 
jednostek.  Dodał,  że  rolą  Wiceprezesa  Zarządu Oddz.  Powiatowego  jest  wspieranie  statutowych  działań 
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jednostek OSP i pozyskiwanie środków. Podkreślił, że współpraca z Zarządem Gminnym układa się bardzo 
dobrze, obecnie realizowany jest duży projekt „Palimy się do współpracy”. P. Chojecki zaznaczył, że będzie 
wspierał jednostki OSP i zapewnił,  że jest do dyspozycji. Poprosił,  by Prezesi OSP z każdym problemem 
zwracali się do niego.  

Radna Teresa Bazała zapytała, jaka jest skala problemu związana z odzieżą ochronną strażaków w gminie?
 
P. Dariusz Chojecki odpowiedział, że zdarzało się, że strażacy nie mieli nawet ubrania koszarowego, co jest 
podstawową ochroną osobistą. Są sytuacje, które nigdy nie powinny mieć miejsca.

Przewodniczący Rady powiedział, że OSP jest instytucją potrzebną i nie wyobraża sobie funkcjonowania 
gminy  bez  tych  jednostek.  Rada  Gminy  dostrzega  problemy  strażaków,  pochyla  się  nad  nimi  i  wspiera 
działalność OSP. W tych kwestiach współpraca układa się dobrze, choć środki są ograniczone, a potrzeb jest 
dużo więcej.  

Radna  Teresa  Bazała wystąpiła  z  propozycją,  aby  Komisja  Spraw  Społecznych  wraz  z  Wiceprezesem
P. Chojeckim i Zarządem Oddziału Gminnego wspólnie wypracowali raport potrzeb, po czym możliwe będzie 
zabezpieczenie w budżecie gminy większych środków na sprzęt. Ponadto zaproponowała, aby raz w roku,
w ramach środków z budżetu gminy zorganizować dla dzieci obóz strażacki.   

P. Dariusz Chojecki  odpowiedział, że raz w roku, dla całego powiatu kłodzkiego jest organizowany przez 
Komendę  Główną  PSP  dwutygodniowy  obóz  nad  morzem,  na  którym  dzieci  przechodzą  szkolenia
i zdobywają funkcje i stopnie.

P. Wójt powiedziała, że rozumiejąc potrzeby strażaków zabezpieczono w budżecie gminy ponad 1 mln zł na  
projekt Polsko-Czeski w ramach, którego zostanie zakupiony samochód i sprzęt strażacki.  Zabezpieczono 
również ponad 46 tys. zł  na program „Palimy się do współpracy”, ponadto co roku dla każdej jednostki OSP 
w budżecie przewiduje się po  5 tys. zł. W tym roku również zabezpieczono środki 600 tys. zł - na budowę 
remizy w Bożkowie i kolejne 600 tys. zł zostanie zabezpieczone w przyszłorocznym budżecie. Planuje się 
zabezpieczenie środków w wysokości 250 tys. zł na zakup używanego samochodu pożarniczego z udziałem 
środków Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska.  Przypomniała,  że  niedawno  zakupiono  ubrania 
koszarowe dla strażaków i sprzęt za kwotę 50 tys. zł. Podkreśliła, że przychylność, zrozumienie i współpraca 
ze strony Wójta i Rady Gminy Nowa Ruda jest widoczna. 

Ad  III.  Wójt  Adrianna  Mierzejewska  złożyła  sprawozdanie  Wójta  z  pracy  Urzędu  Gminy  Nowa  Ruda  
w okresie między sesjami - załącznik nr 4. Pytań nie było.

Ad  IV.  1)  P.  Marek  Wiland  Dyrektor  Biura  Urbanistycznego  "Ecoland" z  Wrocławia  powiedział,  że 
faktyczne  prace  nad  Studium  zostały  rozpoczęte  w  2009  roku.  Pierwsza  wersja  Studium  została 
przygotowana stosunkowo szybko, którą przekazano poprzedniemu Wójtowi. Odbywały się wówczas bardzo 
szerokie  konsultacje  zaproponowanych  rozwiązań,  które  przedłużyły  się  przez  próby dokonania  wymiany 
gruntów  pomiędzy Lasami Państwowymi  i Gminą Nowa Ruda. Negocjacje trwały długo, po czym projekt  
Studium został wyłożony, jednak weszła w życie poważna zmiana ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym  -  znowelizowana  ustawą  o  rewitalizacji,  która  nie  zawierała  vacatio  legis  i  musiała  być 
stosowana wprost, a weszła w życie w trakcie wyłożenia Studium w związku z tym należało nanieść zmiany. 
W czasie konsultacji napłynęła nowa partia uwag. Po wstępnych konsultacjach przygotowano rozpatrzenie  
zgłoszonych  uwag,  co  wymagało  bardzo  indywidualnego  potraktowania  każdej  z  uwag.  W  gronie 
wnioskodawców  był  również  Dyrektor  Zibrow,  który  zabiega  o  uruchomienie  Dolnośląskiego  Zagłębia 
Górniczego  Węgla  Kamiennego.  Dziś  projekt  uchwały  w  sprawie  Studium  jest  gotowy  do  uchwalenia. 
Przypomniał,  że  przed  przystąpieniem  do  uchwalania  Rada  Gminy  powinna  rozstrzygnąć  o  nie 
uwzględnionych przez Wójta Gminy Nowa Ruda uwagach do Studium, które pochodzą z obydwu wyłożeń tj. 
z 2015 roku i z przełomu 2016/2017 r. P. Wiland poinformował, że uwag było 27 z czego 8 uwag P. Wójt 
uwzględniła.  Z pozostałych  19 uwag – 8  nie  uwzględniono w ogóle,  a  11 uwag uwzględniono w części.  
Przypomniał,  że  o  każdej  z  uwag należy  rozstrzygnąć osobno,  poprzez  19  odrębnych  głosowań,  a  lista  
nieuwzględnionych uwag wniesionych do wyłożonego do publicznego wglądu projektu studium uwarunkowań 
i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Nowa Ruda jest załącznikiem nr 4 do projektu uchwały. 
 
P. Andrzej Zibrow powiedział że Grupa Kapitałowa Balamara zainteresowana jest eksploatacją złoża węgla 
kamiennego „Wacław” i „Lech” zlokalizowanego m.in. na terenie dwóch miejscowości Gminy Nowa Ruda, jak 
również na terenie gminy Miejskiej  Nowa Ruda. W grudniu 2014 r.  minister środowiska wydał pozytywną 
decyzję  zatwierdzającą  dokumentację  i  zlokalizowane  złoże  węgla  kamiennego pala  „Wacław”  i  „Lech”.  
W związku z powyższym złożono stosowny wniosek do władz miasta i gminy o zmianę Studium i wpisanie 
tego  złoża  do Studium.  Podkreślił,  że  dziś  znajdujemy się  w historycznym momencie,  a  ciernista  droga 
uzgodnień dobiega końca. Wyraził nadzieję na uchwalenie Studium, ponieważ w gminie Miejskiej Nowa Ruda 
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wszystkie  procesy  zostały  zakończone  pozytywnie.  Historyczny  charakter  zaznacza  się  przez  to,  że  po
17 latach złoże węgla kamiennego powraca do macierzy i należy podkreślić, że jest złożem strategicznym 
również w Unii Europejskiej. Pan Zibrow serdecznie podziękował za współpracę, która jest wręcz modelową 
współpracą na linii samorząd lokalny – inwestor – przedsiębiorca. Wszystkie opinie na przestrzeni ostatnich 
lat wydawane były bez zbędnej zwłoki. Słowa podziękowania za przyjęcie trudu procedowania skierował do  
Pani Wójt, do Rady Gminy Nowa Ruda, jak również do poprzedniej władzy ponieważ wszystkie procedury  
rozpoczęto w poprzedniej kadencji. 

Radna Hanna Groń poprosiła o 5 min. przerwy, w trakcie której Rada Gminy ponownie zapozna się z listą  
nieuwzględnionych uwag wniesionych do wyłożonego do publicznego wglądu projektu studium uwarunkowań 
i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Nowa Ruda, ponieważ materiały dot. Studium radni  
otrzymali na płytach CD.

Przewodniczący  Rady poddał  pod  głosowanie  wniosek  o  5  min.  przerwę  w  obradach.  W  głosowaniu:
obecnych  na  sali  uprawnionych  do  głosowania  12  radnych,  Rada  Gminy  –  8  głosami  „za”,  
przy 4 głosach „wstrzymujących” przyjęła wniosek. Przewodniczący Rady ogłosił przerwę.

Po przerwie o godz. 1310 przystąpiono do realizacji porządku obrad. Przewodniczący Rady zapytał, czy są 
pytania  do projektu  uchwały.  Pytań nie  zgłaszano.  W związku  z powyższym w oparciu  o  załącznik  nr  5 
przystąpiono do głosowania nieuwzględnionych 19 uwag wniesionych do wyłożonego do publicznego wglądu 
projektu studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Nowa Ruda.

1. Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za przyjęciem rozstrzygnięcia Wójta Gminy Nowa Ruda w sprawie 
uwagi nr 1? W głosowaniu: 
    obecnych na sali uprawnionych do głosowania 12 radnych, Rada Gminy – jednogłośnie, 12 głosami 

„za” przyjęła stanowisko Wójta w sprawie rozpatrzenia uwagi;

2. Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za przyjęciem rozstrzygnięcia Wójta Gminy Nowa Ruda w sprawie 
uwagi nr 2? W głosowaniu: 
    obecnych na sali uprawnionych do głosowania 12 radnych, Rada Gminy – jednogłośnie, 12 głosami 

„za” przyjęła stanowisko Wójta w sprawie rozpatrzenia uwagi; 

3. Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za przyjęciem rozstrzygnięcia Wójta Gminy Nowa Ruda w sprawie 
uwagi nr 3? W głosowaniu: 
    obecnych na sali uprawnionych do głosowania 12 radnych, Rada Gminy – jednogłośnie, 12 głosami 

„za” przyjęła stanowisko Wójta w sprawie rozpatrzenia uwagi; 

4. Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za przyjęciem rozstrzygnięcia Wójta Gminy Nowa Ruda w sprawie 
uwagi nr 4? W głosowaniu: 
    obecnych na sali uprawnionych do głosowania 12 radnych, Rada Gminy – jednogłośnie, 12 głosami 

„za” przyjęła stanowisko Wójta w sprawie rozpatrzenia uwagi; 

5. Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za przyjęciem rozstrzygnięcia Wójta Gminy Nowa Ruda w sprawie 
uwagi nr 5? W głosowaniu: 
    obecnych na sali uprawnionych do głosowania 12 radnych, Rada Gminy – jednogłośnie, 12 głosami 

„za” przyjęła stanowisko Wójta w sprawie rozpatrzenia uwagi; 

6. Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za przyjęciem rozstrzygnięcia Wójta Gminy Nowa Ruda w sprawie 
uwagi nr 6? W głosowaniu: 
    obecnych na sali uprawnionych do głosowania 12 radnych, Rada Gminy – jednogłośnie, 12 głosami 

„za” przyjęła stanowisko Wójta w sprawie rozpatrzenia uwagi; 

7. Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za przyjęciem rozstrzygnięcia Wójta Gminy Nowa Ruda w sprawie 
uwagi nr 7? W głosowaniu: 
    obecnych na sali uprawnionych do głosowania 12 radnych, Rada Gminy – jednogłośnie, 12 głosami 

„za” przyjęła stanowisko Wójta w sprawie rozpatrzenia uwagi;

8. Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za przyjęciem rozstrzygnięcia Wójta Gminy Nowa Ruda w sprawie 
uwagi nr 8? W głosowaniu: 
    obecnych na sali uprawnionych do głosowania 12 radnych, Rada Gminy – jednogłośnie, 12 głosami 

„za” przyjęła stanowisko Wójta w sprawie rozpatrzenia uwagi; 

9. Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za przyjęciem rozstrzygnięcia Wójta Gminy Nowa Ruda w sprawie 
uwagi nr 9? W głosowaniu: 
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    obecnych na sali uprawnionych do głosowania 12 radnych, Rada Gminy – jednogłośnie, 12 głosami 
„za” przyjęła stanowisko Wójta w sprawie rozpatrzenia uwagi; 

10.  Przewodniczący  Rady zapytał,  kto  jest  za  przyjęciem  rozstrzygnięcia  Wójta  Gminy  Nowa  Ruda  
w sprawie  uwagi nr 10? W głosowaniu: 
    obecnych na sali uprawnionych do głosowania 12 radnych, Rada Gminy – jednogłośnie, 12 głosami 

„za” przyjęła stanowisko Wójta w sprawie rozpatrzenia uwagi; 

11.  Przewodniczący  Rady zapytał,  kto  jest  za  przyjęciem  rozstrzygnięcia  Wójta  Gminy  Nowa  Ruda  
w sprawie  uwagi nr 11? W głosowaniu: 
    obecnych na sali uprawnionych do głosowania 12 radnych, Rada Gminy – jednogłośnie, 12 głosami 

„za” przyjęła stanowisko Wójta w sprawie rozpatrzenia uwagi; 

12.  Przewodniczący  Rady zapytał,  kto  jest  za  przyjęciem  rozstrzygnięcia  Wójta  Gminy  Nowa  Ruda  
w sprawie  uwagi nr 12? W głosowaniu: 
    obecnych na sali uprawnionych do głosowania 12 radnych, Rada Gminy – jednogłośnie, 12 głosami 

„za” przyjęła stanowisko Wójta w sprawie rozpatrzenia uwagi;

13.  Przewodniczący  Rady zapytał,  kto  jest  za  przyjęciem  rozstrzygnięcia  Wójta  Gminy  Nowa  Ruda  
w sprawie  uwagi nr 13? W głosowaniu:
    obecnych na sali uprawnionych do głosowania 12 radnych, Rada Gminy – jednogłośnie, 12 głosami 

„za” przyjęła stanowisko Wójta w sprawie rozpatrzenia uwagi; 
 
14.  Przewodniczący  Rady zapytał,  kto  jest  za  przyjęciem  rozstrzygnięcia  Wójta  Gminy  Nowa  Ruda  
w sprawie  uwagi nr 14? W głosowaniu: 
    obecnych na sali uprawnionych do głosowania 12 radnych, Rada Gminy – jednogłośnie, 12 głosami 

„za” przyjęła stanowisko Wójta w sprawie rozpatrzenia uwagi;

15.  Przewodniczący  Rady zapytał,  kto  jest  za  przyjęciem  rozstrzygnięcia  Wójta  Gminy  Nowa  Ruda  
w sprawie  uwagi nr 15? W głosowaniu: 
    obecnych na sali uprawnionych do głosowania 12 radnych, Rada Gminy – jednogłośnie, 12 głosami 

„za” przyjęła stanowisko Wójta w sprawie rozpatrzenia uwagi; 

16.  Przewodniczący  Rady zapytał,  kto  jest  za  przyjęciem  rozstrzygnięcia  Wójta  Gminy  Nowa  Ruda  
w sprawie  uwagi nr 16? W głosowaniu: 
    obecnych na sali uprawnionych do głosowania 12 radnych, Rada Gminy – jednogłośnie, 12 głosami 

„za” przyjęła stanowisko Wójta w sprawie rozpatrzenia uwagi;

17.  Przewodniczący  Rady zapytał,  kto  jest  za  przyjęciem  rozstrzygnięcia  Wójta  Gminy  Nowa  Ruda  
w sprawie  uwagi nr 17? W głosowaniu: 
    obecnych na sali uprawnionych do głosowania 12 radnych, Rada Gminy – jednogłośnie, 12 głosami 

„za” przyjęła stanowisko Wójta w sprawie rozpatrzenia uwagi;

18.  Przewodniczący  Rady zapytał,  kto  jest  za  przyjęciem  rozstrzygnięcia  Wójta  Gminy  Nowa  Ruda  
w sprawie  uwagi nr 18? W głosowaniu: 
    obecnych na sali uprawnionych do głosowania 12 radnych, Rada Gminy – jednogłośnie, 12 głosami 

„za” przyjęła stanowisko Wójta w sprawie rozpatrzenia uwagi;

19.  Przewodniczący  Rady zapytał,  kto  jest  za  przyjęciem  rozstrzygnięcia  Wójta  Gminy  Nowa  Ruda  
w sprawie  uwagi nr 19? W głosowaniu: 
    obecnych na sali uprawnionych do głosowania 12 radnych, Rada Gminy – jednogłośnie, 12 głosami 

„za” przyjęła stanowisko Wójta w sprawie rozpatrzenia uwagi;

Hanna Groń - Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego poinformowała, że komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie:
obecnych  na  sali  uprawnionych  do  głosowania  12  radnych,  Rada  Gminy  –  jednogłośnie,
12 głosami „za” (radni: Teresa Bazała, Mariusz Bywalec, Mirosław Dziedzic, Janusz Ferenc, Hanna Groń, 
Marcin  Kalkowski,  Wacław Łukasiewicz,  Grzegorz  Nierodka,  Henryk  Srokowski,  Bogusława  Tarassow, 
Łucja Woźniak, Waldemar Wójtowicz) podjęła uchwałę nr 262/XXXV/17 w sprawie uchwalenia Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Nowa Ruda.

Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie uchwały.
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Ad  2)  Przewodniczący Rady  oddał  głos  Przewodniczącemu Komisji  Rewizyjnej  -  radnemu Marcinowi 
Kalkowskiemu, który przedstawił wniosek Komisji Rewizyjnej z dnia 25 maja 2017 o udzielenie absolutorium 
Wójtowi Gminy Nowa Ruda za rok 2016.

Przewodniczący Rady poddał wniosek pod głosowanie:
obecnych na sali uprawnionych do głosowania 12 radnych, Rada Gminy – 8 głosami „za” przyjęła 
wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Nowa Ruda za rok 2016  
- załącznik nr 6. Głosu nie oddało 4 obecnych radnych.

Przewodniczący Rady  zapytał, czy są pytania w przedmiocie uchwały o udzielenie absolutorium Wójtowi 
Gminy Nowa Ruda. Nikt nie zabierał głosu.
 
Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie:

obecnych  na  sali  uprawnionych  do  głosowania  12  radnych,  Rada  Gminy  -  8  głosami  „za”
(radni: Teresa Bazała, Mariusz Bywalec, Janusz Ferenc, Marcin Kalkowski, Wacław Łukasiewicz, Grzegorz 
Nierodka, Łucja Woźniak, Waldemar Wójtowicz) podjęła uchwałę nr 263/XXXV/17 w sprawie udzielenia 
absolutorium  Wójtowi  Gminy  Nowa  Ruda  z  tytułu  wykonania  budżetu  za  rok  2016
(4 radnych: Mirosław Dziedzic, Hanna Groń,  Henryk Srokowski, Bogusława Tarassow odmówiło wzięcia 
udziału w głosowaniu).

Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie uchwały. 

Wójt  Adrianna Mierzejewska podziękowała  Radzie  Gminy  za  udzielone  absolutorium,  jak  również  Pani 
Skarbnik za jej pracę, skuteczność,  skrupulatność i  rzetelność, co pozwoliło wykonać budżet i  zakończyć 
sukcesem.  

Ad 3)  Marcin Kalkowski - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  poinformował, że sprawozdanie zostało 
zatwierdzone i uzyskało pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu. Pytań nie było.

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie:
obecnych  na  sali  uprawnionych  do  głosowania  12  radnych,  Rada  Gminy  -  8  głosami  „za”
(radni: Teresa Bazała, Mariusz Bywalec, Janusz Ferenc, Marcin Kalkowski, Wacław Łukasiewicz, Grzegorz 
Nierodka,  Łucja  Woźniak,  Waldemar  Wójtowicz) podjęła  uchwałę  nr  264/XXXV/17  w  sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2016 rok.  (4 radnych: Mirosław Dziedzic, Hanna Groń, 
Henryk Srokowski, Bogusława Tarassow odmówiło wzięcia udziału w głosowaniu).

Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie uchwały. 

Ad 4) Skarbnik Urszula Brzóska  w oparciu o projekt  uchwały i  szczegółowe uzasadnienie przedstawiła 
Radzie główne założenia projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Nowa Ruda. Najważniejsze 
zmiany prezentowane w przygotowanym projekcie uchwały w zakresie dochodów to:
1)  Zmniejszenie planowanej dotacji z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 

realizację  zadania  pod  nazwą  „Budowa  kanalizacji  sanitarnej  oraz  modernizacja  sieci  wodociągowej  
w miejscowości Jugów” – kwota 786 840,00 zł

2)  Wprowadzenie do budżetu dotacji udzielonej przez Województwo Dolnośląskie na zadanie rekultywacyjne 
pod nazwą „Włodowice – droga dojazdowa do gruntów rolnych”.

Pozostałe pozycje w zakresie zmian dochodów dotyczą bieżących rozliczeń realizowanego budżetu i zostały 
w sposób szczegółowy wskazane w uzasadnieniu. W zakresie wydatków:
1)  Największą zmianą w zakresie planowanych wydatków jest ich zmniejszenie dla zadania „Budowa kanali -

zacji sanitarnej oraz modernizacja sieci wodociągowej w miejscowości Jugów” – kwota 3 003 300 zł.  Na 
zadanie  pozostawiono  kwotę  50 000  zł  na  dokumentację  niezbędną  do  ponownego  ubiegania  się  
o dofinansowanie.

2)  Środki  planowane  na  ww.  zadanie,  pomniejszone  o  wartość  planowanych  dochodów z  tytułu  dotacji  
(786 840 zł)- kwota 2 226 460 zł proponuje się przesunąć na: 
a) Pozostawić  50 000,00  zł  na  dokumentację  niezbędną  do  ponownego  złożenia  wniosku  

o  dofinansowanie  zadania  „Budowa  kanalizacji  sanitarnej  oraz  modernizacja  sieci  wodociągowej  
w miejscowości Jugów” – 50 000,00 zł,

b)  Zwiększyć  dofinansowanie  dla  budowy  drogi  dojazdowej  do  gruntów  rolnych  we  Włodowicach  
– 135 000,00 zł, Zadanie w całości będzie kosztować  700 000 zł, z czego 277 200 zł stanowi dotacja 
z budżetu Województwa Dolnośląskiego.

c)  Zwiększyć  wysokość  dotacji  dla  Starostwa  Powiatowego  w  Kłodzku  o  kwotę  75 000,00  zł  
z przeznaczeniem na przebudowę drogi powiatowej nr 3313D Nowa Wieś Kł. – Czerwieńczyce,

d) Wprowadzić  nowe zadanie inwestycyjne „Przebudowa placu w obrębie skrzyżowania dróg wojewódz-
kich nr 385 i 384 w Woliborzu – 70 000,00 zł,
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e)  Zwiększyć planowane wydatki na zadanie „Budowa nowej remizy OSP Bożków” o kwotę 300 000 zł  
– w związku z informacją o braku możliwości dofinansowania zadania w ramach PROW zadanie zosta-
ło wpisane do realizacji w ramach środków własnych na lata 2017-2018,

f)   Przeznaczyć kwotę 246 000,00 zł na zakup samochodu strażackiego – w ramach możliwości skorzy-
stania z dofinansowania ze środków WFOŚiGW 

g)  Przeznaczyć kwotę 200 000 zł na modernizację przedszkoli samorządowych – w związku z rozpoczętą 
termomodernizacją planuje się również modernizację wewnętrzną przedszkoli w Jugowie, Przygórzu 
oraz Woliborzu,

h)  Przeznaczyć  kwotę  800 000  zł  na zadanie  pod  nazwą „Budowa drogi  rowerowej,  parkingów oraz 
oświetlenia  energooszczędnego  w  Gminie  Nowa  Ruda  w  celu  ograniczenia  niskiej  emisji”  
w Aglomeracji  Wałbrzyskiej”.  Zadanie będzie realizowane w oparciu o ZIT Aglomeracji  Wałbrzyskiej. 
Wartość dofinansowania to 85% kosztów kwalifikowanych.

i)   Wprowadzić  nowe  zadanie  pod  nazwą  „Modernizacja  sali  Myśliwska  w  Woliborzu  wraz  
z zagospodarowaniem terenu” – 100 000 zł, m.in. planuje się likwidację starego szamba pod budyn-
kiem i zainstalowanie oczyszczalni ścieków,

j)   Wprowadzić kwotę 100 000 zł na modernizację Sali wiejskiej w Świerkach – myślę, że na ten temat tyle 
powiedziano  na  komisjach,  w  trakcie  sesji  Rady  Gminy,  że  mają  Państwo  świadomość  zakresu  
i konieczności realizacji zadania,

k)  Wprowadzić do budżetu nowe zadanie pod nazwą „Budowa placów zabaw w Gminie Nowa Ruda”  
- 200 000 zł.

RAZEM: 2 276 000 zł.  Na realizację ww. zadań planuje się przeznaczyć  49 540 zł środki własne Gminy 
Nowa Ruda. Jednocześnie dokonuje się zmian w planie wydatków polegających na:

1) Zmniejszeniu planowanych wydatków na zadania pod nazwą:

„Rowerowy region – ziemia Noworudzko-Radkowska-Broumovska” – kwota 152 000 zł

„Termomodernizacja budynków użyteczności publicznej w Gminie Nowa Ruda” – kwota 100 000 zł.

Ma  to  związek  z  rozliczeniem  zaangażowania  wydatków  w  związku  z  podpisanymi  umowami  
i  zaawansowaniem robót.

Środki powyższe przeznacza się min. na:

a)  Dopłatę do wody i ścieków – kwota 134 000 zł,

Zgodnie z wolą Rady Gminy Nowa Ruda i po przedstawieniu analizy przez Zakład Wodociągów i Kanalizacji 
w Nowej Rudzie Wójt Gminy Nowa Ruda złożył projekt  stosownej uchwały Rady Gminy  w sprawie dopłat, 
która pozwala na utrzymanie cen wody i ścieków na dotychczasowym poziomie. W ramach budżetu Gminy 
Nowa Ruda środki te muszą być zabezpieczone w uchwale budżetowej. 

b) Organizacja letniego wypoczynku dzieci – 20 000 zł,

c)  Inwentaryzacja cmentarzy – 20 000 zł

d) Dotacja dla stowarzyszenia  -  dotyczy projektu  „Palimy się  do współpracy”  – realizowanego w ramach
działania „Przekraczamy granice” – kwota 4 000 zł

e) Na funkcjonowanie basenu – 50 000 zł.
Wydatki na rok 2017 zostały zaplanowane na podstawie analizy z wykonania za rok 2016. Wówczas basen 
był otwarty dopiero 22 lipca. W roku 2017 basen zostanie otwarty już w czerwcu. Stąd tez konieczne jest uzu-
pełnienie wysokości limitu wydatków. Pozostałe pozycje w zakresie zmian planu wydatków dotyczą Funduszy  
Sołeckich i ich zmiany.
Przewodniczący Rady poprosił Prezesa Zarządu Oddz. Gminnego – Bartosza Słoninkę o omówienie kwestii  
zakupu  samochodu  strażackiego  –  w  ramach  możliwości  skorzystania  z  dofinansowania  ze  środków
WFOŚiGW. 
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Prezes Zarządu Oddz. Gminnego OSP RP – Bartosz Słoninka wyjaśnił, że istnieje możliwość zakupienia 
uterenowionego  samochodu  strażackiego  sprowadzonego  z  zagranicy.  Prowadzono  już  rozmowy
z przedstawicielami Komendy Powiatowej PSP w Kłodzku w sprawie nadawania numerów operacyjnych dla 
samochodów sprowadzanych z krajów UE. 

Pytań do projektu uchwały nie było. Janusz Ferenc – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poin-
formował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie:

obecnych  na  sali  uprawnionych  do  głosowania  12  radnych,  Rada  Gminy  –  8  głosami  „za”
(radni: Teresa Bazała, Mariusz Bywalec, Janusz Ferenc, Marcin Kalkowski, Wacław Łukasiewicz, Grzegorz 
Nierodka, Łucja Woźniak, Waldemar Wójtowicz), przy 4 głosach „wstrzymujących się” (radni: Mirosław 
Dziedzic,  Hanna  Groń,  Henryk  Srokowski,  Bogusława  Tarassow)  podjęła  uchwałę  nr  265/XXXV/17
w sprawie zmian w budżecie Gminy Nowa Ruda na rok 2017.

Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie uchwały.

Ad 5) Skarbnik Urszula Brzóska wyjaśniła, że zmiany WPF idą w ślad za zmianami w budżecie Gminy 
Nowa Ruda, gdzie dostosowuje się dane liczbowe do wartości, do korekty i aktualnego stanu budżetu po  
zmianach, ponadto:    
1)  dokonuje się korekty wartości do aktualnego stanu budżetu ,

2)  przesuwa się realizację zadania „Budowa kanalizacji  sanitarnej oraz modernizacja sieci wodociągowej  
w miejscowości Jugów” na lata 2017-2020, bez zmiany limitu wydatków,

3)  wprowadza się nowy limit dla realizacji zadania „Palimy się do współpracy” – dotacja w wysokości 5 000 zł 
(2017 – 4 tys. 2018 – 1 tys.)

4)  wprowadza się limit na nowe zadanie wieloletnie „Budowa nowej remizy OSP w Bożkowie”. 

Pytań nie zgłaszano.

Janusz Ferenc – Przewodniczący Komisji  Budżetu  i  Finansów poinformował,  że  komisja  pozytywnie
zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie:
obecnych  na  sali  uprawnionych  do  głosowania  12  radnych,  Rada  Gminy  –  8  głosami  „za”
(radni: Teresa Bazała, Mariusz Bywalec, Janusz Ferenc, Marcin Kalkowski, Wacław Łukasiewicz, Grzegorz 
Nierodka, Łucja Woźniak, Waldemar Wójtowicz), przy 4 głosach „wstrzymujących się” (radni: Mirosław 
Dziedzic,  Hanna  Groń,  Henryk  Srokowski,  Bogusława  Tarassow)  podjęła  uchwałę  nr  266/XXXV/17
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowa Ruda.

Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie uchwały.

Ad 6)  Skarbnik Urszula Brzóska  przypomniała,  że w grudniu  ubiegłego roku Rada Gminy Nowa Ruda 
podjęła decyzję o ustaleniu deficytu budżetowego, uchwalając, że pokryciem deficytu budżetowego będzie:  
kredyt,  pożyczka, obligacje – szerokie spektrum. Budżet gminy zakładał planowany deficyt budżetowy do 
poziomu prawie 3 mln zł. oraz spłatę zaciągniętych kredytów 2 mln zł. Podjęcie takiej uchwały upoważniało 
Wójta do realizacji zadań przyjętych w uchwale budżetowej i załącznikach. Podpisano umowy i realizowano 
zadania,  spłaty.  Wśród  zadań  była  również  budowa  kanalizacji,  która  nie  został  przyjęta  do 
współfinansowania, dlatego proponuje, by na ten moment zastąpić to zadaniami przedstawionymi wcześniej.
Wyjaśniła, że emisja obligacji  jest  instrumentem dla samorządów, który umożliwia finansowanie inwestycji 
długoterminowych. Obligacje emituje się w transzach w momencie kiedy są one potrzebne na zapłatę za  
realizację inwestycji. Uchwała w sprawie emisji obligacji jest dyspozycją do realizacji budżetu. Uchwała ta nie 
musi być zrealizowana w 100%, a obligacje pozwalają elastycznie finansować inwestycje zarówno na ten, jak  
i przyszły rok. Oprocentowanie obligacji będzie zmienne, równe stawce WIBOR6M każdorazowo ustalonej na  
2 dni robocze przed rozpoczęciem okresu odsetkowego, powiększonej o marżę dla inwestorów na poziomie 
nie większym niż 3,00%. Pytań nie było.

Janusz Ferenc – Przewodniczący Komisji  Budżetu  i  Finansów poinformował,  że  komisja  pozytywnie
zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie:
obecnych  na  sali  uprawnionych  do  głosowania  12  radnych,  Rada  Gminy  –  8  głosami  „za”
(radni: Teresa Bazała, Mariusz Bywalec, Janusz Ferenc, Marcin Kalkowski, Wacław Łukasiewicz, Grzegorz 
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Nierodka, Łucja Woźniak, Waldemar Wójtowicz), przy 4 głosach „wstrzymujących się” (radni: Mirosław 
Dziedzic,  Hanna  Groń,  Henryk  Srokowski,  Bogusława  Tarassow)  podjęła  uchwałę  nr  267/XXXV/17 
w sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Nowa Ruda.

Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie uchwały.

Ad  7)  Skarbnik  Urszula  Brzóska  projekt  uchwały  przygotowano  zgodnie  z  dyspozycją  Rady  Gminy,
w którym ustala się dopłatę dla odbiorców usług ZWiK doprowadzając do tej samej wysokości stawek jaka  
była przed podwyżką opłat za wodę i ścieki, o czym stanowi „§ 1.  Ustala się dopłatę dla odbiorców usług –  
zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków, wg taryfy:
1) woda dla wszystkich odbiorców: w wysokości  0,58 zł netto za każdy 1 m3  wody,
2) ścieki dla wszystkich odbiorców: w wysokości 0,23 zł netto za 1 m3 ścieków.” P. Skarbnik podkreśliła, że 
kompetencją Rady jest ustalenie dopłat, rozliczenie należy do kompetencji Wójta Gminy Nowa Ruda. Pytań 
do projektu uchwały nie było. 

Janusz Ferenc – Przewodniczący Komisji  Budżetu  i  Finansów poinformował,  że  komisja  pozytywnie
zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie:
obecnych  na  sali  uprawnionych  do  głosowania  12  radnych,  Rada  Gminy  –  jednogłośnie,
12 głosami „za” (radni: Teresa Bazała, Mariusz Bywalec, Mirosław Dziedzic, Janusz Ferenc, Hanna Groń, 
Marcin  Kalkowski,  Wacław Łukasiewicz,  Grzegorz  Nierodka,  Henryk  Srokowski,  Bogusława  Tarassow, 
Łucja  Woźniak,  Waldemar  Wójtowicz)  podjęła  uchwałę  nr  268/XXXV/17 w  sprawie  dopłat  dla 
odbiorców usług – zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków.

Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie uchwały.

Ad 8) Pytań nie było. Waldemar Wójtowicz - Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, 
że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie:
obecnych  na  sali  uprawnionych  do  głosowania  12  radnych,  Rada  Gminy  –  jednogłośnie,
12 głosami „za” (radni: Teresa Bazała, Mariusz Bywalec, Mirosław Dziedzic, Janusz Ferenc, Hanna Groń, 
Marcin  Kalkowski,  Wacław Łukasiewicz,  Grzegorz  Nierodka,  Henryk  Srokowski,  Bogusława  Tarassow, 
Łucja  Woźniak,  Waldemar  Wójtowicz)  podjęła  uchwałę  nr  269/XXXV/17 w sprawie  szczegółowych 
warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze  
z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 
szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia  z opłat, jak również trybu ich 
pobierania.

Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie uchwały.

Ad  9)  Nikt  nie  zabierał  głosu,  pytań nie  było. Waldemar  Wójtowicz - Przewodniczący Komisji  Spraw 
Społecznych poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie:
obecnych  na  sali  uprawnionych  do  głosowania  12  radnych,  Rada  Gminy  –  jednogłośnie,
12 głosami „za” (radni: Teresa Bazała, Mariusz Bywalec, Mirosław Dziedzic, Janusz Ferenc, Hanna Groń, 
Marcin  Kalkowski,  Wacław Łukasiewicz,  Grzegorz  Nierodka,  Henryk  Srokowski,  Bogusława  Tarassow, 
Łucja Woźniak, Waldemar Wójtowicz) podjęła uchwałę nr 270/XXXV/17 w sprawie przyjęcia Programu 
Wspierania Rodziny w Gminie Nowa Ruda na lata 2017 – 2019.

Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie uchwały.
 
Ad  10)  Inspektor ds.  działalności  gospodarczej  -  Danuta  Radzik –  Dyl w zastępstwie  za Kierownika 
Referatu Oświaty i Spraw Społecznych UG Nowa Ruda wyjaśniła, że zgodnie z ustawą o systemie oświaty, 
obowiązkiem gminy jest zapewnienie uczniom niepełnosprawnym - bezpłatnego transportu i opieki podczas 
dowozu do najbliższej szkoły podstawowej i gimnazjum. Po podjęciu stosownych uchwał przez Radę Gminy 
Nowa Ruda i Radę Miasta Nowa Ruda zostanie podpisane stosowne porozumienie regulujące szczegółowe 
zasady współpracy. Pytań nie było. 

Radna  Teresa  Bazała w  zastępstwie  za  nieobecnego  radnego Marcina  Antosik  –  Przewodniczącego 
Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia poinformowała, że komisja pozytywnie zaopiniowała niniejszy 
projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie:
obecnych  na  sali  uprawnionych  do  głosowania  12  radnych,  Rada  Gminy  –  jednogłośnie,
12 głosami „za” (radni: Teresa Bazała, Mariusz Bywalec, Mirosław Dziedzic, Janusz Ferenc, Hanna Groń, 
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Marcin  Kalkowski,  Wacław Łukasiewicz,  Grzegorz  Nierodka,  Henryk  Srokowski,  Bogusława  Tarassow, 
Łucja Woźniak, Waldemar Wójtowicz) podjęła uchwałę nr 271/XXXV/17 w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie  porozumienia  międzygminnego z  Gminą Miejską  Nowa Ruda dotyczącego przewozów 
uczniów niepełnosprawnych.

Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie uchwały.

Ad  11)  Zastępca  Wójta Paweł  Szafran wyjaśnił,  że  projektu  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  regulaminu 
udzielania dotacji celowych osobom fizycznym oraz wspólnotom mieszkaniowym ze środków budżetu Gminy 
Nowa Ruda na zadanie służące ograniczeniu niskiej  emisji,  polegające na zmianie systemu ogrzewania  
w ramach programu "Ograniczenie niskiej emisji  na obszarze województwa dolnośląskiego" przy wsparciu 
finansowym  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  we  Wrocławiu,  jest 
odpowiedzią  na  program,  który  Marszałek  Województwa  Dolnośląskiego  poprzez  WFOŚiGW  dedykuje
w zakresie ograniczenia niskiej emisji. W ramach ogłoszonego przez WFOŚiGW konkursu mieszkańcy gminy 
mogą wymieniać dotychczasowe źródła  ciepła,  przebudować instalację,  tak by jak najbardziej  ograniczyć  
zanieczyszczanie  atmosfery.  Uchwalenie  regulaminu  wymiany  źródeł  ciepła  pozwoli  określić  zasady 
współpracy gminy i mieszkańców. 

Radny Waldemar Wójtowicz zapytał, czy wnioski mieszkańców złożone w roku ubiegłym będą brane pod 
uwagę, czy należy składać nowe wnioski?  

Zastępca Wójta upewnił się, czy mowa jest o wnioskach, czy raczej o deklaracjach, które były ankietyzacją 
Gminy  Nowa  Ruda w roku  ubiegłym,  poza  tym obejmowały  fotowoltaikę  powiązaną z  wymianą  kotłów.  
Dodał, że od ubiegłego roku realia nieco się zmieniły. Obecny program przewiduje nowe wnioski i  należy 
ponownie złożyć deklarację. Koszty kwalifikowane, na które można uzyskać zwrot liczą się od dnia 1 stycznia 
2017 r., i te osoby które wymieniły piec na kocioł piątej generacji będą mogły uzyskać refundacje poniesionych 
50% kosztów,  przy  założeniu  górnej  granicy  kosztów 20  tys.  zł  dla  domów jednorodzinnych  –  zwrot,  to
10 tys. zł, natomiast dla domów wielorodzinnych górna granica inwestycji to 14 tys. zł a zwrot to 7 tys. zł.  
Dodał,  że należy pamiętać,  aby spełniać wymóg by wymienione źródło ciepła było jednocześnie jedynym 
źródłem. Dlatego należy pamiętać, że posiadając kominek i piec – należy zlikwidować kominek, co będzie  
protokolarnie sprawdzane, ponieważ narzucone przez program warunki należy spełnić. 

Radny Waldemar Wójtowicz zapytał, czy łączy się to z pompą ciepła? 

Zastępca  Wójta odpowiedział,  że  można  łączyć  wymianę  źródeł  ciepła  z  odnawialnym źródłem energii, 
jednak inwestor, który poniesie koszt na poziomie 50 tys. zł w domu jednorodzinnym otrzyma zwrotu tylko
10 tys.  zł.  Dodał,  że każda gmina, która chce skorzystać z takiego dofinansowania musi wziąć pożyczkę
w  WFOŚiGW  i  dopiero  z  tej  pożyczki  będzie  wypłacana  dotacja  dla  mieszkańców.  Po  zakończeniu 
funkcjonowania  programu  gmina  będzie  zobowiązana  przez  okres  dwóch  lat  składać  sprawozdanie
o korzystaniu przez mieszkańców ze źródeł ciepła i zachowaniu efektu ekologicznego. Po tym czasie 50% 
pożyczki dla gminy z WFOŚiGW zostanie umorzone.

Radna  Hanna  Groń zapytała,  czy  dobrze  rozumiała  na  komisji,  że  każdy  mieszkaniec  wybiera  sobie 
projektanta, wykonawcę, następnie przedkłada rachunki i po czasie rozliczenia otrzymuje 50% refundacji.

Zastępca Wójta potwierdził i powiedział żeby uprzedzać mieszkańców, że za zakupy i za wykonane prace 
potrzebne będą faktury.
     
Radny Waldemar Wójtowicz zapytał, kto będzie zajmował się programem?

Zastępca  Wójta odpowiedział,  że  program  będzie  prowadzony  przez  Referat  Infrastruktury  Technicznej
i Ochrony Środowiska UG Nowa Ruda. 
Więcej pytań nie było. 

Wójt  Adrianna  Mierzejewska zwróciła  się  do  radnych  z  prośbą  o  świadome  głosowanie,  ponieważ 
konsekwencją przyjęcia programu są zmiany w budżecie, nad którymi radni podobnie jak dzisiaj - wstrzymują 
się  przy  głosowaniu,  co  nie  ma sensu.  Należy zwrócić  uwagę,  że  na dzisiejszej  sesji  rada jednogłośnie 
przyjęła  dopłaty  do wody,  co zostało  ujęte  w budżecie,  natomiast  przyjmując m.in.  te  zmian w budżecie 
pojawiają się głosy „wstrzymujące się”, dlatego trzeba mieć świadomość swojego głosowania.

Skarbnik Urszula Brzóska dodała do wypowiedzi P. Wójt, że konsekwencją tego programu jest pożyczka.
   
Radna  Hanna  Groń  -  Przewodnicząca  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego  poinformowała,  że  komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie:
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obecnych  na  sali  uprawnionych  do  głosowania  12  radnych,  Rada  Gminy  –  jednogłośnie,
12 głosami „za” (radni: Teresa Bazała, Mariusz Bywalec, Mirosław Dziedzic, Janusz Ferenc, Hanna Groń, 
Marcin  Kalkowski,  Wacław Łukasiewicz,  Grzegorz  Nierodka,  Henryk  Srokowski,  Bogusława  Tarassow, 
Łucja  Woźniak,  Waldemar  Wójtowicz)  podjęła  uchwałę  nr  272/XXXV/17 w  sprawie  przyjęcia 
regulaminu udzielania dotacji  celowych osobom fizycznym oraz wspólnotom mieszkaniowym ze 
środków budżetu Gminy Nowa Ruda na zadanie służące ograniczeniu niskiej emisji, polegające na 
zmianie  systemu  ogrzewania  w  ramach  programu  "Ograniczenie  niskiej  emisji  na  obszarze 
województwa  dolnośląskiego"  przy  wsparciu  finansowym  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej we Wrocławiu.

Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie uchwały.

Ad V. Przewodniczący Rady zachęcił radnych do zapoznania się z pismem, jakie otrzymali wszyscy radni od 
Dyrektora Zakładu Instalacji Sanitarnych i Budownictwa Drogowego P. Zbigniewa Świerkota.

Przewodniczący  Rady poddał  pod  głosowanie  wniosek  radnego  W.  Wójtowicza  o  10  min.  przerwę
w obradach. W głosowaniu:

obecnych na sali uprawnionych do głosowania 10 radnych, Rada Gminy – 9 głosami „za”, przy  
1 głosie „wstrzymującym się” przyjęła wniosek.  

Przewodniczący Rady ogłosił 10 min. przerwę w obradach. 

Po przerwie o godz. 1500 na salę obrad nie powrócił  radny Henryk Srokowski w związku z tym w sesji 
uczestniczy 11 radnych. Przewodniczący Rady wznowił obrady i przystąpiono do dalszej realizacji obrad:

Radny Marcin Kalkowski zapytał,  czy wszyscy radni otrzymali sprawozdanie z pracy Komisji  Rewizyjnej 
sporządzone przez byłą Przewodniczącą radną H. Groń, czy ma odczytać treść sprawozdania, które stanowi
– załącznik nr 7. Radni odpowiedzieli, że nie ma potrzeby odczytywania, ponieważ wszyscy zapoznali się ze 
sprawozdaniem. 

Radny Janusz Ferenc zgłosił  konieczność skontrolowania stanu dróg gminnych, na których po ostatnich 
ulewach wystąpiły szkody. Podobna sytuacja dotyczy zatkanych studzienek w Ludwikowicach na ul. Wiejskiej.

Radna Teresa Bazała poruszyła sprawę przeprowadzania przetargów i remontów dróg i poboczy. Podkreśliła, 
że z tym problemem trzeba coś zrobić, bo dziury na drogach powiatowych są ogromne i należy interweniować 
w sprawie przyspieszenia remontów. 

Przewodniczący Rady ogłosił do dnia 31 sierpnia br. przerwę wakacyjną.

Ad VI. Wobec braku dalszych głosów w dyskusji i wyczerpaniu porządku sesji, o godz. 1515 Przewodniczący 
Rady Grzegorz Nierodka podziękował za obrady i zamknął XXXV sesję Rady Gminy Nowa Ruda.

Na tym protokół zakończono.       
Protokołowała: Sylwia Maciejczyk                                                   
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